

CONSEIL MUNICIPAL

Compte rendu de l'assemblée spéciale du 19 mai 1913.

Son Honneur le Maire, M. L. A. Lavallée, occupe le fauteuil de la présidence.

Sont présents: MM. les échevins L. A. Lapointe, N. Lapointe, O'Connell, Ward, Robinson, Prud'homme, Boyd, Monahan, Létourneau, Mayrand, Bastien, Turcot, Drummond, Larivière, Morin, Martin, Fraser, Séguin, Giroux, Stroud, Poissant, Blumenthal, Vandelac, Macdonald, Ménard, Judge, Houlé et MM. les Commissaires Ainey et Lachapelle.

Le procès-verbal de la dernière assemblée est lu et confirmé (M. l'échevin Martin, dissident.)

REQUETES.

1.—De MM. Thomas Harrison, pour installer un moteur, et D. Beaupré et Calixte Goudron, pour emmagasiner de la gasoline.

2.—De la "Greater Montreal Planning and Housing Association", à l'appui de certaines mesures dans le but d'améliorer l'aspect de la ville.

3.—De M. John P. Fox, faisant de nouvelles suggestions pour l'amélioration du service des tramways.

4.—De la "Montreal Light, Heat and Power Co.", à l'effet d'ouvrir certaines rues.

5.—De la "William H. McGuire Sanitary Furnace Co.", offrant d'installer un système de destruction des déchets.

8.—De l'Union des Municipalités Canadiennes, invitant le Conseil à envoyer des délégués à Saskatoon, le 15 juillet.

9.—De MM. H. Astroff *et al.*, protestant contre l'alignement de certaine propriété situé au coin de la rue St-Viateur et de l'avenue Esplanade.

Renvoyées au Bureau des Commissaires.

10.—De l'Avocat en Chef de la Cité, informant le Conseil qu'il lui soumettra à sa prochaine assemblée son opinion sur une question que le Conseil lui a posée concernant la décision du Maire-Suppléant.

11.—Des délégués de la Ville à la "City Planning Convention" à Chicago, soumettant au Conseil le résultat de la Convention.

12.—De la "Montreal Southern Counties Ry. Co.", acceptant les conditions imposées par le Règlement No 461. Déposées aux archives.

13.—De l'Association des Hommes d'Affaires, demandant au Conseil d'endosser certaine pétition qui est devant le Parlement.

14.—De la Compagnie Canadienne d'Autobus, demandant des circuits additionnels.

15.—De la "Canadian Northern Ry. Co.", au sujet du Règlement No 486 *re* sifflets.

Renvoyées à la Commission de Législation.

16.—Interrogatoires sur Faits et Articles dans une cause portant le No 3442 de la C. S. M., dans laquelle Dame Marguerite Lee, *et al.*, sont Demandeurs et la Cité de Montréal, Défenderesse.

Sur proposition de M. l'éch. L. A. LAPOINTE, appuyée par M. l'éch. O'CONNELL, il est

Résolu: Que M. Laurent-Olivier David, Greffier de la Cité, résidant à Montréal, un des officiers de ladite Cité de Montréal, soit chargé, comme son procureur spécial à cet effet, de donner pour et au nom de ladite Cité de Montréal, aux interrogatoires annexés audit ordre sur faits et articles, les réponses suivantes comme étant celles que ladite Cité de Montréal entend donner et que ledit Laurent-Olivier David es-dite qualité, devra donner et affirmer:

A l'interrogatoire 1er: La Cité répond, oui.

Aux interrogatoires 2ième et 3ième: La Cité l'ignore,

Aux interrogatoires 4ième et 5ième: La Cité répond, non,

CITY COUNCIL

Report of special meeting held on the 19th May, 1913.

His Worship the Mayor, Mr. L. A. Lavallée, in the chair.

Present: Aldermen L. A. Lapointe, N. Lapointe, O'Connell, Ward, Robinson, Prud'homme, Boyd, Monahan, Létourneau, Mayrand, Bastien, Turcot, Drummond, Larivière, Morin, Martin, Fraser, Séguin, Giroux, Stroud, Poissant, Blumenthal, Vandelac, Macdonald, Ménard, Judge, Houlé, and Messrs. Ainey and Lachapelle, Commissioners.

The minutes of the last meeting were read and confirmed (Ald. Martin dissenting).

PETITIONS.

1.—From Messrs. Thomas Harrison to erect a motor and D. Beaupré and Calixte Goudron to store gasoline.

2.—From Greater Montreal Planning & Housing Association supporting certain measures for the improvement of the City.

3.—From John P. Fox, Esq., offering additional suggestions to improve the tramway service.

4.—From The Montreal Light, Heat & Power Co. to open certain streets.

5.—From The William H. McGuire Sanitary Furnace Co., offering to install a garbage plant.

6.—From ratepayers Godfrey Avenue, asking that the name of the same be changed.

7.—From Messrs. Dutil & Chaussé inviting the Council to attend the trial of a certain apparatus for the removal of garbage.

8.—From Union of Canadian Municipalities inviting the Council to send delegates to Saskatoon, July 15th.

9.—From Messrs. H. Astroff *et al.* protesting against the alignment of a certain property, corner St. Viateur Street and Esplanade Avenue.

Referred to the Board of Commissioners.

10.—From Chief City Attorney informing Council that he will submit to Council at its next meeting opinion upon question submitted to him concerning decision of Acting Mayor.

11.—From delegates to City Planning Convention, Chicago, reporting to Council on the result of conference.

12.—From Montreal & Southern Counties Ry. Co. accepting conditions of By-law No. 461.

Filed of record.

13.—From Business Men's Association asking that a certain petition before Parliament be approved of.

14.—From Canadian Autobus Co. asking that they be given certain additional routes.

15.—From Canadian Northern Ry. Co. anent By-law No. 486 "re" whistles.

Referred to the Legislation Committee.

16.—Interrogatories on Faits et Articles in case No. 3442, S. C. M., in which Dame Marguerite Lee *et al.* are plaintiffs and the City of Montreal, defendant.

On motion of Ald. L. A. LAPOINTE, seconded by Ald. O'CONNELL, it was

Resolved: That Mr. Laurent Olivier David, City Clerk, residing at Montreal, one of the officers of the said City of Montreal, be instructed, as its special Attorney to that effect, to give for and on behalf of the said City of Montreal, to the Interrogatories annexed to the order on articulated facts in the above mentioned case the following replies as being those which the said City of Montreal intends to give and which the said Laurent Olivier David in his above capacity shall give and affirm:—

To the 1st Interrogatory... The City replies yes,

To the 2nd and 3rd Interrogatories... The City is ignorant of that,

To the 4th and 5th Interrogatories... The City replies no,